
ChristenUnie: Ook oog voor jongeren in eigen kring
Hoe je je gedraagt heeft veel te maken met je leefsituatie en met hoe je in elkaar 
zit. Het is daarom belangrijk dat er oog is voor jongeren zelf. Dat kan door een 
jongerenwerker. Maar ook bijvoorbeeld (groot)ouders, leraren, sportcoaches en 
ouders van vrienden kunnen daarin een rol spelen. Tegelijk: gedrag dat echt niet kan, 
moet begrensd worden. Daarom zijn óók (jeugd)boa’s nodig.

Hanneke
Veurink-Malda

VVD: Met alleen praten komen we er niet
Jeugdboa’s hebben bewezen dat zij van groot nut zijn in Zaanstad. Wij zijn trots dat 
we hiervoor in de coalitie onderhandelingen meer geld hebben kunnen vrijmaken. 
Het is jammer dat het werven van deze boa’s moeizaam gaat. Activiteiten die 
worden georganiseerd vanuit preventief oogpunt zoals jongerenwerkers voor de 
jeugd, moeten daar ook daadwerkelijk effect hebben. Met alleen praten komen wij 
er niet.

GroenLinks: Straffen heeft weinig effect
GroenLinks is het hartgrondig eens met deze stelling. Onderzoek heeft aangetoond 
dat juist bij jongeren straffen niet of nauwelijks effect heeft. Kans op herhaling 
is zelfs groot. De oorzaak van de problematiek schuilt veelal in moeilijke 
thuissituaties, schooluitval, opgroeien in kwetsbare wijken. Jongerenwerkers spelen 
een cruciale rol in de aandacht en aanpak van deze problematiek. Ze signaleren, 
motiveren en activeren.

Natascha 
Stroo

D66: Jeugdcriminaliteit ontstaat niet op sportclub
D66 vindt dat we maximaal moeten inzetten op het voorkomen van crimineel 
gedrag. Het vraagt om begrip voor het mogelijk ontstaan van problemen en 
de reactie hierop. Een mooi voorbeeld zijn de jongerenwerkers, maar ook 
de mogelijkheid om deel te nemen aan sport en cultuur  is erg belangrijk. 
Jeugdcriminaliteit ontstaat namelijk niet op het voetbalveld of in het Zaantheater.

Guido 
van Zanen

POV: Investeren in jongeren maar ook corrigeren
Het is belangrijk om in contact met jongeren te blijven, jongerenwerkers spelen 
hierin een belangrijke rol. Jongeren die zich misdragen moeten echter wel 
gecorrigeerd worden. Jeugdboa’s zijn hiervoor beter geschikt. Wij vinden dat 
Zaanstad meer moet investeren in het informeren en stimuleren van jongeren, maar 
gepast moet blijven handhaven waar het stelselmatig fout gaat.

Nino 
Keijser

Partij voor de Dieren: Laat jongeren zelf meedenken over activiteiten
Eens! Goede jongerenwerkers zijn belangrijk, net als opbouwwerkers. En dan het 
liefst mensen met diverse achtergronden. Zodat al onze jongeren zich begrepen 
voelen. Deze professionals moeten goed samenwerken met bijvoorbeeld scholen, 
Local Heroes, de wijkteams, het Jongerenloket en de jeugdboa’s, want die zijn ook 
allemaal nodig. En jongeren moeten zelf mee kunnen denken over activiteiten en 
deze helpen organiseren.

Stella 
Pieterson

CDA: Helpende hand maar ook harde hand nodig 
Eens en oneens. Het CDA is van de helpende hand voor degene die openstaan voor 
kansen en echt willen luisteren en (jongerenwerkers), maar ook van de harde hand 
voor degene die zich niet willen houden aan de regels van fatsoen (jeugdboa’s). 
Het CDA hecht waarde aan vrijheden en rechten, maar ook aan het nemen van 
verantwoordelijkheid en aan (maatschappelijke) plichten.

Julie
van ’t Veer

PvdA: Jeugdboa is meer dan handhaver in uniform
Er moet zoveel mogelijk worden voorkomen dat jongeren het verkeerde pad opgaan. 
Daarom is preventie belangrijk en heeft een jongerenwerker een noodzakelijke 
functie samen met de jeugdboa. Een jeugboa is meer dan een reguliere handhaver in 
uniform. Zij bezoeken jongeren thuis en hebben jongerengroepen goed in beeld. Ze 
vormen een schakel tussen verschillende instanties zoals jongerenwerk binnen het 
wijkteam.

Eylem 
Köseoglu

PVV: Jeugdboa’s zijn jong en spreken dezelfde taal
Allereerst vinden de wij de gekozen benaming “geüniformeerde 
opsporingsambtenaren” nogal stereotyperend. Verder ziet de PVV juist de 
meerwaarde van jeugdboa’s. Ze behoren tot dezelfde leeftijdsgroep behoren als de 
doelgroep en spreken daarom dezelfde taal. Desalniettemin moet er een evenwicht 
zijn tussen jongerenwerkers en jeugdboa’s omdat juist die tweeledige aanpak de 
grootste kans heeft op succes.

Peter 
van Haasen

ROSA: Jongeren moeten zich gezien en gehoord voelen
Voorkomen is beter dan genezen. Jongerenwerkers kijken naar kansen, 
talenten, mogelijkheden. Je als jongere gezien en gehoord voelen is essentieel. 
Jongerenwerkers vervullen die rol, voldoende en tijdige inzet van jongerenwerkers 
verminderd de noodzaak tot handhaving. Dus ja, investeer in jongerenwerkers, want 
dan investeer je in de toekomst.

Menno 
de Haas

DENK: Uniform nuttige jeugdboa’s moet niet afschrikken
DENK vindt dat het inzetten van jeugdboa’s juist het middel zou moeten zijn om 
te praten mét de jongeren en zo tegelijkertijd eventuele opkomende problemen 
aan te pakken. Een goede band met de jeugd is daarbij belangrijk. Het feit dat de 
jeugdboa’s een uniform dragen kan een kloof tussen jeugd en ambtenaren creëren. 
De gemeente moet kijken hoe die kloof dan kleiner kan worden.

Khaan 
Kük

Zaanse jongeren hebben zo hun vragen over nu en straks. Vragen over zaken die hun leven 
raken en waarover de gemeenteraad iets te zeggen heeft. Franca, Zahra, Tim en Judith van 
het Blaise Pascal College leggen de raad daarom de volgende stelling voor: “Zaanstad moet 
meer investeren in jongerenwerkers die mét jongeren praten, dan in geuniformeerde 
opsporingsambtenaren (jeugdboa’s)”.

Fidel 
Lopes


